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Protokół Nr  45 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 12 grudnia  2013r. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą 
zał. nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz Skarbnik Gminy J. Nowicka. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. 
Skawiński. 
 
Tematy posiedzenia były następujące: 
 

1. Analiza budżetu gminy na 2014r. 
2. Wstępne wypracowanie planu pracy Komisji na rok 2014r. 
3. Omówienie materiałów na sesję. 
4. Sprawy różne. 

 
 
Ad. pkt 1. 

 
Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na 2014r., co stanowi zał. nr 2 do protokołu. 
Radni prosili o dodatkowe wyjaśnienia. 
 
Radny A. Skawiński, odnosząc się do dochodów gminy pytał, dlaczego w §2 projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2014r. dochody zostały rozbite na dochody 
bieżące i majątkowe. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że gmina otrzymała już dotację na budowę boisk wielofunkcyjnych. Są to 
dochody majątkowe, które musiały zostać ujęte oddzielnie. 
 
Kolejna kwestia, do której Przewodniczący A. Skawiński się odniósł to wydatki gminy Pabianice. 
Radny pytał, czy wydatki będą współfinansowane, przykładowo planowana budowa kanalizacji 
sanitarnej w Piątkowisku. 
 
Skarbnik stwierdziła, że nie planuje się dotacji z budżetu gminy na realizację takiej inwestycji, 
a jedynie zaciągnięcie pożyczki z WFOŚiGW, która jest umarzalna do 50%, po spłacie połowy 
kwoty. 
 
Radny Ł. Drewniak: jakie są szanse na uzyskanie umorzenia i czy w przeszłości takie się 
zdarzały. 
 
Skarbnik poinformowała, że konieczne jest spełnienie określonych warunków. W przypadku 
kanalizacji brana jest pod uwagę ilość wykonanych przyłączy oraz spłata połowy pożyczonej 
kwoty. Skarbnik stwierdziła, że w przeszłości gmina kilkakrotnie uzyskała umorzenie. 
 
Radny A. Skawiński zastanawiał się także, czy gmina nie planuje rozbudowy sieci gazowej. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że rozbudowa sieci gazowej należy do zadań gazowni. 
 
Radna A. Marciniak dodała, że powstają komitety, które zajmują się tą sprawą. Problem polega 
jednak na tym, że nawet jeśli mieszkańcy godzą się na przyłączenie do gazociągu, to później 
wycofują się z tej decyzji. 
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Radny M. Gryska zauważył, że wynika to z faktu, iż przyłączenie wymaga wykonania nowej 
instalacji, co podraża koszty. 
 
W dziale „transport i łączność” Przewodniczący A. Skawiński zapytał, co z kwotą 850 tys. zł, 
która była planowana jako dotacja dla Powiatu Pabianickiego na remont odcinka drogi 
Kudrowice-Petrykozy-Szynkielew. 
 
Skarbnik nie była w stanie stwierdzić jakie będą plany w tej kwestii. Poinformowała, że nie 
otrzymała polecenia by ta kwota została zdjęta z budżetu. 
 
W związku z odpowiedzią Skarbnik Przewodniczący poprosił by odpowiedzi w tej materii 
udzielił Wójt. 
 
Wójt stwierdził, że poddał pod rozwagę przedstawicieli powiatu budowę drogi na odcinku 
Piątkowisko-Wola Żytowska oraz budowę chodnika w Pawlikowicach. Okazało się jednak, że w 
budżecie powiatu znalazła się tylko jedna inwestycja – budowa chodnika w Piątkowisku na 
kwotę 80 tys. zł. W związku z tym kwota ta jest wolna. 
 
Radni zaproponowali by zmniejszyć deficyt budżetowy o tę właśnie kwotę. 
 
Wójt zaproponował z kolei by rozpocząć budowę I etapu ul. Złotej w Piątkowisku, ponieważ 
dokumentacja na budowę tej drogi traci ważność. 
 
Radny Ł. Drewniak zauważył, że warto byłoby się zastanowić nad realizacją tej inwestycji, 
ponieważ częściowo znajduje się tam sieć gazowa. Mieszkańcy, którzy osiedlają się na ul. Złotej 
prawdopodobnie będą chcieli by sieć była wykonana na całej ulicy. Dlatego może warto 
poczekać z tą inwestycją i sprawdzić jakie są plany gazowni. 
 
Przewodniczący A. Skawiński pytał do kiedy pozwolenia na budowę są ważne. 
 
Wójt: do 2013 r., przy czym został dokonany wpis geodezyjny. 
 
W związku z tym Przewodniczący poinformował, że zgodnie z jego wiedzą dokonanie takiego 
wpisu przedłuża ważność dokumentacji o kolejne 3 lata. Dlatego też radny proponował by 
przemyśleć jeszcze sprawę remontu ul. Złotej. Najrozsądniej byłoby zdjąć tę kwotę z budżetu i 
zmniejszyć deficyt budżetowy. 
 
Skarbnik poprosiła o zagospodarowanie tej kwoty, a nie przenoszenie jej do rezerwy lub 
zmniejszenie deficytu budżetowego. 
 
Wójt natomiast był zdania, że ostatecznej informacji od starostwa powiatowego gmina nie 
otrzymała, w związku z czym można by tę kwotę pozostawić w budżecie. 
 
Radny M. Gryska zauważył, że rada powiatu już zdecydowała o zdjęciu zadania z budżetu na 
2014r. Jednocześnie radny zaproponował by w zamian wykonać projekty na realizację 
inwestycji drogowych. 
 
Wójt i radni podtrzymywali swoje propozycje w sprawie przeznaczenia kwoty 850 tys. zł.  
 
Przewodniczący był zdania, że najlepszym rozwiązaniem byłoby przeniesienie tej kwoty do 
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rezerwy bądź przeznaczenie jej na zadania inwestycyjne. Dodał, że martwią go inwestycje, na 
które przeznaczany jest fundusz sołecki – kwoty te nie są wystarczające do zrealizowania 
zadania. 
 
Skarbnik poinformowała, że rezerwa nie może przekraczać procentowo ustalonego progu. 
 
Wójt przyznał, że droga na Wysieradz, na którą został przeznaczony fundusz sołecki zostanie 
wyremontowana tylko, jeżeli powiat udzieli dotacji na realizację tego zadania. Zauważył 
ponadto, że kwota 10 tys. zł z funduszu sołeckiego sołectwa Rydzyny to kwota niewystarczająca 
na budowę drogi do Potaźni. 
 
Radny M. Gryska był zdania, że nie należy sprzeciwiać się woli mieszkańców, jednak kwotę ok. 
300 tys. zł, która jest przeznaczana na fundusze sołeckie można by wydatkować w bardziej 
rozsądny sposób. 
 
Przewodniczący był podobnego zdania.  
 
Wójt stwierdził, że zadania, na które został przeznaczony fundusz sołecki, a które nie mogą być 
zrealizowane tylko przy udziale tych środków, nie będą realizowane, a fundusz będzie musiał 
zostać przeznaczony na inny cel. 
 
Skarbnik przypomniała, że w takim przypadku gmina  nie otrzyma 10% dofinansowania ze 
środków wojewódzkich. 
 
Przewodniczący pytał w związku z tym, czy 10% dofinansowania nie będzie przysługiwało w 
przypadku niewyodrębniania przez gminę funduszu sołeckiego. 
 
Skarbnik odpowiedziała twierdząco. 
 
Radny Ł. Drewniak był zdania, że nie jest to duża kwota w porównaniu z kwotami, które są 
trwonione przez sołectwa. 
 
Przewodniczący A. Skawiński: czy Urząd Wojewódzki kontroluje sposób wydatkowania 
środków funduszu sołeckiego i czy gmina musiała zwracać jakieś środki. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że Urząd najczęściej ma pewne zastrzeżenia do kwestii formalnych, a 
nie merytorycznych. Zdarzyło się, że gmina musiała zwrócić kwotę ok. 12 tys. zł. 
 
W dalszej kolejności radni dyskutowali nad wnioskiem sołectwa Rydzyny w sprawie wykonania 
dokumentacji projektowej na modernizację starej szkoły w Rydzynach. Radni wyrazili pogląd, 
że nie należy przekładać decyzji o rozbiórce budynku, w szczególności w kontekście opinii 
wyrażonej przez Komisję Samorządowo-Społeczną, i należy zdjąć powyższe zadanie z budżetu. 
W zamian pojawiły się propozycje przeznaczenia kwoty 30 tys. zł na rozbiórkę budynku. 
 
Wójt w tym miejscu zauważył, że będzie rozmawiać z organizacjami społecznymi i 
mieszkańcami, w sprawie możliwości dokonania rozbiórki w zamian za opał. W związku z tym 
poprosił o wyrażenie zgody przez Komisję na przeniesienie tej kwoty do rezerwy. 
 
Komisja nie wnosiła sprzeciwu. 
 
W dziale „administracja publiczna” Przewodniczący zapytał ilu pracownikom Urzędu 
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przysługuje ryczałt na paliwo oraz w jakiej wysokości. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że musi sprawdzić tą informację, ale ryczałt przysługuje do                   300 
km/miesiąc. 
 
Przewodniczący poprosił o przedstawienie takiej informacji. 
 
Kolejne pytanie Przewodniczącego dotyczyło działu 801 – oświata i wychowanie. Radny chciał 
wiedzieć jakie kwoty na ten dział były wydatkowane w poprzednim roku. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że również ok. 9 mln zł. 
 
Zdaniem radnego A. Skawińskiego nastąpił znaczny wzrost wydatków w tym dziale. 
 
Skarbnik zauważyła, że powstały dodatkowe oddziały przedszkolne. Ponadto nastąpił wzrost 
wynagrodzeń, poprzez wypłatę m.in. odpraw emerytalnych, urlopów zdrowotnych, 
wynagrodzeń za nauczanie indywidualne czy uzyskane w tym roku tytuły nauczyciela 
mianowanego i dyplomowanego. 
 
Radny M. Muszczak stwierdził, że wynagrodzenie nauczycieli nie wzrosło o 3%. 
 
Skarbnik: zgodnie z ustawą nauczyciele muszą osiągnąć określony pułap wynagrodzenia. Jeżeli 
taki pułap nie zostanie osiągnięty, to gmina musi wyrównać różnicę. Do tej pory nie było takiej 
konieczności w Gminie Pabianice, ponieważ nauczyciele osiągali założone pułapy. 
 
Przewodniczący zastanawiał się jakie oszczędności można poczynić. 
 
Skarbnik była zdania, że jest to trudne zadanie, ponieważ w gminie nie ma wielu młodych 
nauczycieli. W większości są to już nauczyciele mianowani i dyplomowani. Ponadto istnieje 
konieczność utrzymania dodatkowych oddziałów. Skarbnik dodała, że nie zaplanowano jeszcze 
remontów w szkołach, które oszacowano na kwotę ok. 300 tys. zł. Przyczyną tego jest 
możliwość wygospodarowania pewnych środków w ciągu roku po rozstrzygnięciu przetargów.  
 
Przewodniczący poprosił Skarbnik o przedstawienie wniosków szkół dotyczących remontów 
na posiedzenie połączonych komisji w dniu 19.12.2013r. 
 
W dziale „ochrona zdrowia” zaplanowano kilka dodatkowych wydatków w porównaniu z 
rokiem poprzednim. Jest to: 
− zakup 2 aparatów endometrów do gabinetu stomatologicznego – 3 tys. zł każdy; 
− zakup rentgenu – 15 tys. zł; 
− zakup garażu i kostki z funduszu sołeckiego; 
− wykonanie przydomowej oczyszczalni ścieków; 
− remont rejestracji – 15 tys. zł. 

 
Przewodniczący, odnosząc się do działu 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 
zapytał, jakie konsekwencje poniósł pracownik w związku z nałożoną na gminę karą za wycinkę 
drzew. 
 
Wójt poinformował, że pracownik otrzymał naganę i nie otrzymał dodatku specjalnego. 
Rozważana była możliwość niezwłocznego rozwiązania stosunku pracy z winy pracownika, 
jednak po upływie roku od tego zdarzenia takiej możliwości już nie ma.  
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Dalszych uwag w tym temacie nie było. 
 
Radny M. Gryska zapytał jeszcze skąd takie różnice w wpływach do budżetu za kanalizację (70 
tys. zł) a wydatkami na ten cel (150 tys. zł). 
 
Skarbnik stwierdziła, że potrafi w obecnej chwili dokładnie wyjaśnić tych rozbieżności. Wpływy 
i wydatki związane z realizacją tego zadania zostały ustalone w porozumieniu z Inspektorem 
ds. wodociągów i kanalizacji. W związku z tym Skarbnik zaproponowała, że informacja w tym 
zakresie zostanie przedstawiona na posiedzeniu połączonych komisji. 
 
Radni odnieśli się jeszcze do tematu oświetlenia hybrydowego. Byli zdania, że należy 
inwestować w tego typu oświetlenie, ale pod warunkiem, że się sprawdza i działa. 
 
Wójt również był zdania, że nie należy realizować wniosków mieszkańców, którzy chcą by tego 
typu instalacje powstawały dopóki nie zostanie ona sprawdzona i wypróbowana. 
 
Dalszych uwag w tym temacie nie było. 
 
Radni pytali jeszcze jakie są plany związane z budową świetlicy w Jadwininie. 
 
Wójt stwierdził, że gmina nie otrzymała dofinansowania z LGD, dlatego inwestycja ta nie będzie 
realizowana. 
 
Radny M. Gryska pytał, czy LGD będzie jeszcze prowadziła nabór wniosków. 
 
Radny A. Skawiński, będący przedstawicielem LGD stwierdził, że nie  jest to wiadome. Są 
prognozy, że środków na „Odnowę i rozwój wsi” w takiej wysokości jak dotychczas już nie 
będzie. 
 
Wójt zaproponował mimo to by pozostawić w projekcie budżetu środki na w/w inwestycję, a 
zrezygnować z jej realizacji w trakcie roku. 
 
Przewodniczący zaproponował z kolei by zdjąć z projektu budżetu środki na budowę świetlicy 
i przeznaczyć je na inną inwestycję, np. budowę chodników. Dodał jeszcze, że jego zdaniem 
lepszym pomysłem jest tworzenie przy szkołach centrów sportu niż budowanie świetlic, 
ponieważ na budowę centrów sportu można pozyskać środki zewnętrzne. 
 
Radny M. Muszczak poinformował jeszcze, iż Komisja Samorządowo-Społeczna postawiła 
wniosek o przekazanie 5 tys. zł na działalność dziecięcych i młodzieżowych sekcji piłkarskich.  
 
Dalszych uwag i wniosków nie było. Przewodniczący przeszedł do omówienia kolejnego punktu 
porządku posiedzenia. 
 
 
Ad. pkt 2. 
 
Radni zaproponowali następujące tematy do planu Komisji na 2014r. 
1. Melioracja i rowy przydrożne. 
2. Ścieżki rowerowe i szlaki turystyczne. 
3. Kontrola hydrantów i odnowienie tabliczek informujących o ujęciu wody. 
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4. Możliwości rozbudowy gazociągu. 
5. Oszczędności energetyki cieplnej. 
6. Oświetlenie hybrydowe. 
7. Spółdzielnie socjalne jako rozwój miejsc pracy. 
8. System odbioru odpadów. 
9. Inwestycje. 
 
  
 Ad. pkt 4. 
 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji wnioskował o zorganizowanie spotkania z 
Przewodniczącym Rady Gminy i Przewodniczącymi pozostałych Komisji w celu konsultacji 
planów pracy na 2014r. 
 
Dalszych uwag nie było. Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 

Adam Skawiński 
 
 

Protokołowała: 
Andżelika Miszewska  


